

## Minnesanteckningar Temagrupp Psykiatri

Datum: 2020-02-13

<b>Datum och tid:</b>	2020-02-13 kl 13:15-16:00
<b>Plats och lokal:</b>	Oterdahlska huset, Kronhusgatan 2F, Westrings Aula
<b>Mål och syfte med mötet:</b>	ANALYS & IDENTIFIERING  2020 års handlingsplan
<b>Närvarade:</b>	Carina Fransson, Härryda Kommun - <b>Ordförande</b> Pia Rydell, SU/Psykos Ingvor Gunnarsson, Göteborgs stad Göran Hjertstrand, Mölndals stad Tajja Holmberg, Partille kommun Jenny Ahto, NSPHIG Mathias Alvidius, SU/Affektiva Inger Stenberg, Tandvården Monica Ericson-Sjöström, Primärvården Närhälsan Irvina Ristic, Vuxenhabiliteringen Stina Tärning, Närhälsan Frida Palm, vik Processledare Temagrupp Psykiatri
<b>Förhinder:</b>	Marie Larsson, Göteborgs stad Per Idström, Öckerö Kommun Martin Öst, Primör Anne-Charlotte Larsson, Processledare LGS Filippa Gagnér Jenneteg, NSPHiG Maria Sallin, Koncernkontoret VGR

### Mötet inleds

- Temagruppens nyttillträdda ordförande Carina Fransson öppnar årets första möte.
- Deltagarna runt bordet presenterar sig.
- Närhälsan har en vakans i läns gemensam styrgrupp psykisk hälsa. Monica tar med sig den frågan hem och återkommer.

### Uppföljning av föregående möte

- **Minnesanteckningar** från mötet 2019-11-21 godkänns och läggs till handlingarna.
- Mötet följer upp punkten "**Kommunikation från mötet**" från ovanstående minnesanteckning:

1. Ny handlingsplan 2020 har färdigställts på årets sista möte. De tre övergripande målen kvarstår och många aktiviteter kopplade till dessa ligger kvar. Temagruppen betonar vikten av

att hålla i och hålla ut och fortsätta med de aktiviteter som påbörjats under 2019.

> **Vidare dialog under punkt 3 på dagordningen.**

2. Temagruppen har åter lyft diskussionen kring organiserad samverkan i form av integrerade verksamheter; tex mellanvårdsboenden, ACT och mobila fältteamet

> **Vidare dialog under punkt 8 på dagordningen.**

3. Temagruppens deltagare letar aktivt efter en ny psykiatrirepresentant till UG SAMSA från kommun samt SU.

> **Vidare dialog under punkt 5 på dagordningen.**

## Information

- **Laget runt** utgick från dagens möte på grund av tidsbrist.
- **Nya tvådagarsutbildningen "Basnivå i samverkan"** startar VT 2020. Frida informerar kort om utbildningen, samt ber om hjälp att sprida vidare erbjudandet inom regionen eftersom mycket få därifrån är anmälda. Detta noteras av aktuella ledamöter. Fråga från kursledare gällande om Temagruppen godkänner att deltagare erbjuds två handledningstillfällen efteråt?

**STÄLLNINGSTAGANDE:** Temagruppen ställer sig bakom kursledares förslag att ge deltagare erbjudande om två handledningstillfällen efter kursen, som stöd i implementeringsarbetet. Temagruppen vill få återkoppling från kursledare efter genomförda kurser, för vidare ställningstagande om fortsättningen.

- **Workshop 31/3** utifrån SKR-skriften [God samverkan i komplexa situationer](#). Frida informerar om denna workshop som riktar sig till enhetschefer i verksamhet inom kommun och region och till medarbetare som har en nyckelroll i in- och utskrivningsprocessen för temagruppens målgrupp. När anmälningslänk är tillgänglig kommer ett nytt utskick att göras från Frida till temagruppen för spridning.

## Aktuella frågor

1. **Information:** [Årsrapport 2019](#) är antagen och publicerad. Populärversion och kortfilm under framtagande.
2. **Information:** Nu finns fastställd [Samverkansplan](#) för 2020-2023 publicerad. Ny, förtydligad layout med en visualiserad målbild - övergripande mål och fokusområden kvarstår. Samverkansplanen visas direkt på webben för temagruppen.
3. **Dialog:** [Handlingsplan 2020](#) för Temagrupp Psykiatri går igenom, med delmål och aktiviteter för år 2020 – i stort sett desamma som under år 2019.



#### ANALYS OCH IDENTIFIERING

- JAN Temagrupper och NOSAM Årsrapport inlämnad
- FEB LGS BG bereder årsrapport
- FEB LGS fastställer årsrapport - publiceras
- MARS Budgetuppföljning enligt anvisningar

#### UTVÄRDERING OCH UTVECKLING

- NOV LGS Budget fastställs
- DEC Bokslut enligt anvisningar

#### UPPFÖLJNING

- SEPT Samverkanstorget Live, Temagruppernas delårsrapport, Politiska samrådet, NOSAM-ordf
- SEPT Budgetuppföljning enligt anvisningar



#### ANALYS OCH IDENTIFIERING

- JAN Temagrupper och NOSAM Årsrapport inlämnad
- FEB LGS BG bereder årsrapport
- FEB LGS fastställer årsrapport - publiceras
- MARS Budgetuppföljning enligt anvisningar

#### STRATEGI OCH PLANERING

- APRIL NOSAM-ordförandedialog med LGS Beredningsgrupp
- MAJ Framtidsverkstad Politiskt samråd, LGS, LGS BG processledare

#### 4. Dialog och ställningstagande: **BEROSAM** – [Uppdrag](#) och representation?

Efter synpunkter från BEROSAM 5/2 efterfrågas ett förtydligande från temagruppen gällande Berosams uppdrag – är det utvidgat? Hur påverkar detta i så fall vilka parter som ska ingå i arbetsgruppen, t ex från psykosverksamheten? Vakans från Primärvård efter pensionsavgång. Rättsspsykiatrin representeras numera av verksamhetsutvecklare Per Nerman. Förfrågan från Mottagning unga Vuxna (MUX) att ingå. Även fråga om bemanning från Primärvård inom PSL-arbetsgruppen som nu startar upp. Uppdragsbeskrivningen innehåller i sin nuvarande form även information som inte längre är aktuell.

DIALOG: Temagruppen läser igenom uppdraget för Berosam som löpte ut 2019-12-31. Eventuellt behöver gruppen byta namn då Temagruppen lutar åt att målgruppen blir bredare. Representation skall finnas från såväl primärvård som från psykosverksamheten. Temagruppen diskuterar vad uppdraget ska innehålla.

#### STÄLLNINGSTAGANDE:

- \* En arbetsgrupp tillsätts för att skriva ett förslag på förnyat uppdrag till Berosam, inkluderande nytt namnförslag. Gruppen består av Göran, Ingvor och Frida.
- \* Förfrågan från MUX: kan vid behov adjungeras in, men blir i grunden representerad genom sin huvudman.
- \* Stina tar med sig frågan om vakans för Primärvården.
- \* Pia tar med sig frågan om vakans för Psykosverksamheten.
- \* Mathias lyfter att han ser över representationen från Affektiva utifrån ny uppdragsbeskrivning.

#### 5. Dialog och ställningstagande: **SAMSYNSGRUPPEN** – [Uppdrag](#) och representation?

Samsynsgruppen har besökt UG SAMSA i januari tillsammans med processledare och det har bestämts att 1 kommunrepresentant samt 1 SU-representant skall ingå i UG SAMSA framgent. Förslag från UG SAMSA om att hålla en samverkansdialog riktad till chefer inom psykiatrin.

DIALOG: Frida informerar om att representanter från Samsynsgruppen till UG SAMSA blir Siv Lindsjö, 1e socialsekreterare i Centrum samt Katarina Dujmic, kurator på psykosavdelning 240 Mölndals sjukhus. I Samsynsgruppen samt UG SAMSA deltar även Evelina Bredinger, systemsamordnare SAMSA för SU/Psykiatri, Helen Ström, 1e socialsekreterare Partille kommun samt processledare Frida Palm. Målet med representationen är att undvika parallella spår i grupperna, och att ta hjälp av varandra i frågor kring in/utskrivning från sjukhus. Förslaget om samverkansdialog riktat till chefer inom psykiatrin utgår ifrån behov av information om att det blir 3 karensdagar även inom psykiatrin den 1 april, då utskrivningsklara patienter ligger kvar på sjukhus.

Temagruppen läser igenom Samsynsgruppens uppdrag som löpte ut 2019-12-31. Diskussion gällande hur detta nu ska hanteras. Ska ett förnyat uppdrag skrivas från temagruppen? Vad ska det innehålla? Frida informerar temagruppen om att deltagarna i Samsynsgruppen består av i huvudsak sjukvårdskuratorer respektive 1e socialsekreterare. Temagruppen vill gärna följa utvecklingen kring in- och utskrivningen från sjukhus. Men hur görs det på bästa sätt? Till exempel kan statistik från SAMSA vara en stående punkt på dagordningen. Diskussion om huruvida målgruppen i uppdraget – personer med LPT/LRV-domar – skall kvarstå, eller breddas. Lägga till LVM-frågor eftersom avvikelser är vanliga där?

STÄLLNINGSTAGANDE:

\* Temagruppen fattar inget beslut om att skriva ett nytt uppdrag till Samsynsgruppen. Temagruppen bollar till Samsynsgruppen att själva diskutera på sitt första möte vad de vill arbeta med i sitt forum.

\* Förslaget om en samverkansdialog riktat till chefer inom psykiatri kan vara bra, men temagruppen är mer intresserad av att få veta hur det fungerar i praktiken idag. Temagruppen tror inte att cheferna behöver mer information i dagsläget.

6. **Ställningstagande:** Mandat till Sophia Elgemark och Arthur Dörr att fortsätta arbetet med de s.k. "hälsofrukostarna"? Deras "Skrivelse somatisk hälsa i samverkan" bifogas kallelsen, där deras arbete under år 2019 redogörs för.

STÄLLNINGSTAGANDE:

\* Detta arbete har temagruppens fortsatta stöd, och det finns finansiering gällande frukostar eller dylikt genom stadens psykiatrimedel enligt Ingvor. Temagruppen önskar återkoppling från Sophia och Arthur till hösten.

7. **Dialog: Mobila fältteamets** avtal

Avtalet ska skrivas på för 2020. Är frågan i nuläget en vårdsamverkansfråga?

DIALOG: I dagsläget ingår inte alla kranskommuner i avtalet. Mölndals stad och Öckerö är med och ska skriva på avtalet för 2020. Avtalet förändras inte under detta år, och är ett-årigt. Frida får namn på de personer som ska skriva på avtalet för 2020 och får åka runt och inhämta underskrifterna. Det finns även en AU-grupp bestående av Karl-Johan

Bäcksell, Ann-Louise Östman, Pia Rydell, Elisabeth (?) samt processledare som brukar träffas någon gång per termin före temagruppsmöten. Den kallelsen behöver skickas.

Pia berättar att frågan har ställts via NOSAM till Partille och Härryda om dessa kommuner vill vara med i avtalet, och att en formell förfrågan då skulle skickas från dem. Detta har inte skett. Pia berättar vidare att man önskar ha det akuta uppdraget även inom ACT-verksamheten. Idag har mobila fältteamet problem med bemanning och ett litet team är sårbart. ACT-team har fått täcka upp. Avtalet för 2020 behöver skrivas för att kunna föra dialog om tillgänglighet och innehåll – vilket Göran uppger att Mölndal också upplever problem med. Pia skickar med Göran att man tror på en positiv fortsättning men att avtalet är en förutsättning för att föra dialogen.

Carina tar med sig frågan gällande formell begäran om att ingå i framtida avtal till Härryda, och Taija tar med sig samma fråga till Partille.

#### 8. **Information, dialog och ställningstagande: Uppdragsbeskrivning Samsjuklighet**

LGS har givit Temagrupp Psykiatri i uppdrag att föreslå hur rekviderade medel till Göteborgsområdet, gällande samsjuklighet, skall användas. Förslag på uppdragsbeskrivning bifogas kallelsen.

INFORMATION: Som stöd vid genomförandet av handlingsplan psykisk hälsa har staten tillskjutit 20 Mkr extra, för 2019, till Västra Götaland. VVG gett i uppdrag till styrgrupp psykisk hälsa att hantera dessa medel som styrgruppen gett i uppdrag till Koncernkontoret och VästKom att hantera. En del av dessa medel har avsatts till delregional vårdsamverkan och Göteborgsområdet har tilldelats drygt 2,2 Mkr. Nya ansvar har upprättats och medel har rekviderats via LGS processledare i december 2019 för arbete med SIP – 1 065 000 kr och Samsjuklighet -1 276 181 kr.

Ställningstagande: LGS BG föreslår att LGS ger Temagrupp psykiatri i uppdrag att ta fram förslag uppdragsbeskrivning när det gäller tilldelade medel Samsjuklighet. Uppdragsbeskrivningen ska utgå från temagruppens arbete och grundas i det länsgemensamma inriktningsdokument som är under framtagande för regionen och kommunerna gällande organiserat integrerat arbete för personer med psykisk ohälsa, missbruk och beroende.

Tilläggs från LGS möte 20-01-29: **LGS ger TG Psykiatri uppdrag enligt beredningsgruppens förslag. Återkopplas via LGS Beredningsgrupp.**

DIALOG: Temagruppen ser över bifogat förslag att tillsätta en processutvecklare som arbetar med frågan att möjliggöra ett integrerat arbetssätt i hela delregionen. Frågan är hur vi ska lösa frågan om att alla inte har samma inriktning och att det uppstår bekymmer i och med att det finns två olika hälso- och sjukvårdsnämnder i delregionen. På vårdsamverkansarenan blir integrerade verksamheter en fråga mellan några huvudmän men inte en gemensam angelägenhet. Temagruppen diskuterar om det kan lösas på LGS-nivå att två olika nämnder ger olika förutsättningar. Förslag lyfts om att temagruppens ledamöter gemensamt går till politiska samrådet: för att lyfta frågan hur vi kan få lika spelförutsättningar mellan de två hälso- och sjukvårdsnämnderna. Diskussionen handlar om vad som mest gynnar personerna som dessa medel är tänkta att gynna. Hur ska pengarna användas på bästa sätt? Flera uttrycker att behovet inte ligger i att anställa fler administratörer, utan fler på

verksamhetsnivå. Önskan om att rekviderade medel ska få någon effekt på brukarnivå. Målen som dessa medel ska användas till berör både vuxna, barn och unga. Avstämning bör därför ske med Temagrupp Barn och Unga.

#### STÄLLNINGSTAGANDE:

- \* Förslaget om att anställa en processutvecklare antas inte.
- \* En arbetsgrupp tillsätts som ska arbeta vidare med förslag på vad aktuella medel skall användas till. Arbetsgruppen består av Pia, Carina, Göran, Taija och Per samt Jenny och processledare Ann-Charlotte och Frida. Göteborgs stad vilar men kan adjungeras in vid behov. Temagruppen önskar att förslag läggs till nästa temagruppsmöte, 26 mars.
- \* Kontakt med Temagrupp Barn och Unga skall tas gällande användning av medel.

### Kort information

- Arbetet med hälsofrukostarna fortsätter!
- Temagruppen jobbar vidare med BEROSAMS uppdragsbeskrivning
- Temagruppen arbetar med frågan om hur vi hittar gemensam plattform för kommunerna och regionen avseende samsjuklighet.

### Övriga frågor

- Ingvor berättar om att det nu finns en ny kartläggning för personer med tung psykisk problematik gjord i Göteborg stad, då handläggare har gjort bedömningar. Sammanfattningen kan presenteras av Liselott Bergström på psykiatrisamordningen till temagruppen, vid intresse. Carina berättar att även Härryda har gjort en liknande kartläggning.
- Monica lyfter att det blir problem för samarbetet när kommuner och primärvård inte kan läsa varandras journaler/se varandras anteckningar till följd av sekretess och GDPR. Masarna har börjat titta på frågan. Svårt att utreda avvikelser eller göra händelseanalyser. Primärvården får inte längre listor på vilka som bor på boenden. Monica berättar att frågan är lyft till VGR för att ta frågan med Västkom. Diskussion i temagruppen om att samtycke är sekretessbrytande och därmed bör kunna användas i sammanhanget. Det blir lättare när huvudmännen är överens om att samtycke behöver inhämtas, att det finns ett systematiskt tillvägagångssätt att inhämta samtycke, och att det är viktigt på vilket sätt frågan om samtycke ställs, med information om varför samtycke efterfrågas. Temagruppen vill gärna få återkoppling från Monica om hur frågan tas vidare.

### Nästa möte

Den 26 mars kl 13:15-16:00, på Oterdahlska.

Vid anteckningarna: Frida Palm, vik. Processledare Temagrupp Psykiatri